
1 
 

OBEC VĚTRUŠICE 

Vltavská 14, 250 67 Větrušice, Praha – východ, tel.:220 941 265, 220 940 507 

e-mail: obec@vetrusice.cz.                    www.vetrusice.cz 

 
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva 

 
 Poř. číslo 5/18 

 
Datum a čas: 4.6.2018 v 18:00 

 
Místo: 
 

Obecní úřad, Vltavská 14, Větrušice 

Přítomni: 7 členů zastupitelstva: Petra Šefčíková – starostka obce, Mgr. Jana 
Dyčková – místostarostka obce, M. Jaroš – místostarosta obce, Ing. 
M. Buchar, J. Krušinský, E. Máchová, Ing. M. Řimnáč, Ph.D. (viz 
prezenční listina)  
 

Omluveni: 
Neomluven: 
Počet přítomných občanů: 
 

0 
0 
0 

Zasedání zastupitelstva řídila: Petra Šefčíková (starostka obce) 
Zastupitelé pověřili zápisem: 
 

Mgr. Janu Dyčkovou 
 

Zasedání zahájeno v  
Zasedání ukončeno ve  
 

18:00 
19:34 

 
Starostka obce P. Šefčíková podle prezenční listiny shledala, že zastupitelstvo je usnášeníschopné 
a zasedání zahájila přivítáním přítomných zastupitelů. 
 
Následně navrhla za zapisovatele zasedání zastupitelů J.Dyčkovou. Zastupitelé schválili navrženého 
zapisovatele hlasováním. 
  

Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 1 (Dyčková) 
 
 
Předsedající P. Šefčíková navrhla ověřovateli zápisu M. Buchara a M. Řimnáče. K návrhu nebyly 
vzneseny žádné protinávrhy. Zastupitelé obce schválili navržené ověřovatele hlasováním. 

 
Pro: 5  Proti:  0  Zdrželi se: 2 (Buchar, Řimnáč) 

 
P. Šefčíková po úvodní části přednesla navržený program, kdy přítomné zastupitele seznámila 
s programem zasedání tak, jak byl vyvěšen na úřední desce. 
 
 

mailto:obec@vetrusice.cz
http://www.vetrusice.cz/
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Navržený program zasedání: 
 
 
 

1. Kontrola usnesení minulého/minulých zasedání zastupitelstva  
2. Projednání záměru propachtovat pozemky par. č. 140/12 a 140/14 jako tzv. úhor (zelená 

plocha) 
3. Projednání závěrečného účtu obce Větrušice a Zprávy auditora za rok 2017 
4. Projednání zprávy Kontrolního výboru 
5. Projednání poptávky na rekonstrukci sprch v kabinách na hřišti 
6. Stanovení počtu zastupitelů na volební období 2018-2022 
7. Schválení přistoupeni ke smlouvě o finančním plnění do společného fondu sdružení Koridor D8 

SOS 
8. Stanovení výše poplatků za docházku do DS na šk. rok 2018 -2019 
9. Stavební 
10. Činnost úřadu 
11.  Závěr 

 
Vzhledem k tomu, že žádný ze zastupitelů nevznesl námitky, nepožádal o zařazení mimořádného bodu 
programu ani o vypuštění některého z bodů programu zasedání nechala starostka obce, P. Šefčíková, 
hlasovat o programu tak, jak byl vyvěšen na úřední desce obce. 
 
Zastupitelé schválili navržený program zasedání zastupitelstva obce Větrušice hlasováním.     
 

Pro: 7  Proti:  0  Zdrželi se: 0 
 

1. Kontrola usnesení minulého/minulých zasedání zastupitelstva 

Usnesení 1/4/18 

Požadované dokumenty k pozemku par. č. 211/1 byly zaslány datovou schránkou na ÚZSVM. 

Usnesení 2/4/18 

Nebylo schváleno.   

Usnesení 3/4/18 

Smlouva o nájmu budovy a výpůjčce pozemku mezi obcí Větrušice a TJ Sokol Větrušice z.s. byla 
podepsána oběma stranami. 

Usnesení 4/4/18 

Organizační řád obce Větrušice byl dán na web – v listinné podobě je uložen na OÚ. 

Usnesení 5/4/18 

Projektová dokumentace je zpracovávána – OÚ je v kontaktu se zástupci firmy Tradiční stavby s.r.o.  
(IČ 28387970), byla provedena sonda zdiva a podloží.   

Usnesení 6/4/18 

Dokument vyplývající z usnesení (umístění stavby) byl zaslán datovou schránkou zástupci investora.  
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2.  Projednání záměru propachtovat pozemky par. č. 140/12 a 140/14 jako tzv. úhor (zelená 
plocha) 

 

P. Šefčíková sdělila, že pozemky (p.č. 140/12 a 140/14), které leží podél ulice Severní a přiléhají 
rovněž k ulici Hlavní a které obec získala darem od Ing. Grošové byly zbaveny náletových keřů, což 
ovšem znamená, že při přívalových deštích stéká na komunikaci bahno, a proto navrhuje 
propachtovat pozemky jako zelenou plochu, tzv. úhor, kdy bude zaseta plodina jednak alespoň 
částečně zabraňující stékání bahna na komunikaci. Navrhla, aby pozemky nebyly propachtovány 
k výsadbě zemědělských plodin či okrasných rostlin, protože výpovědní lhůta by se tímto značně 
prodloužila.  Obec v případě zelené plochy může požadovat krátkou výpovědní lhůtu. Navrhla tedy 
vyvěsit záměr na propachtování pozemků v souladu s § 39, odst. 1 zákona 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení) ve znění pozdějších předpisů. Návrh Záměru bude nedílnou součástí tohoto zápisu. 

M. Řimnáč doporučil minimalizovat výpovědní lhůtu s ohledem na možné potřebné využití pozemku 
při stavbě kanalizace. 

Usnesení1/5/18 

Zastupitelstvo obce Větrušice schvaluje záměr propachtovat pozemky parc. č. 140/12 a parc. č. 
140/14 jako tzv. úhor, tj. zelenou plochu, a pověřuje starostku obce vyvěšením příslušného záměru 
v souladu s § 39, odst. 1 zákona 128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení) ve znění pozdějších předpisů. 

  

 Pro:               7                            Proti:          0                  Zdrželi se:   0 

 

 

3. Projednání závěrečného účtu obce Větrušice a Zprávy auditora za rok 2017 

J. Dyčková uvedla, že závěrečný účet obce byl vyvěšen na ÚD fyzické i na ÚD na webu obce a rozeslán 
zastupitelům. Vyvěšena byla rovněž zpráva o přezkoumání, která byla rovněž rozeslána zastupitelům. 
OÚ neobdržel žádné námitky či připomínky. 

 
Obec hospodařila s přebytkem 1 079 075,00 Kč. 

 
Usnesení 2/5/18 
 

Zastupitelstvo obce Větrušice schvaluje celoroční hospodaření obce Větrušice a závěrečný účet 
obce Větrušice za rok 2017 včetně zprávy nezávislého auditora o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2017 a pověřuje místostarostku obce Mgr. Janu Dyčkovou předáním 
závěrečného účtu obce, zprávy auditora a dalších příslušných dokumentů na Krajský úřad 
Středočeského kraje, Zborovská 11, 150 21 Praha 5, a to nejpozději do 15.6.2018.  

 
 Pro:                  7                         Proti:           0                 Zdrželi se:  0 
 
4. Projednání zprávy Kontrolního výboru 

J. Krušinský, předseda kontrolního výboru, sdělil, že zasedání výboru se konalo dne 14.5.2018 za 
přítomnosti obou místostarostů obce. Projednávané záležitosti jsou uvedeny ve zprávě KV č. 1/2018, 
která byla vyvěšena na ÚD a zveřejněna na webových stránkách obce.  Za nejdůležitější 
problematiku, která byla probírána, považuje přípravu a nastartování GDPR a dle jeho názoru byla 
obec dobře připravena. 

Zastupitelé vzali zprávu KV na vědomí. 
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5. Projednání poptávky na rekonstrukci sprch v kabinách na hřišti 

P. Šefčíková uvedla, že TJ Sokol Větrušice byla přislíbena rekonstrukce kabin na fotbalovém hřišti. Při 
fyzické prohlídce bylo zjištěno, že jsou v žalostném stavu, lze mluvit i nulovém komfortu pro členy 
fotbalového týmu. Navrhla oslovit tři stavební firmy. Uvedla, že OÚ bude mít snahu provést 
rekonstrukci během letních měsíců, tj. červenec a srpen. Podotkla ovšem, že současné době je ovšem 
velmi těžké najít dobrou firmu. Jedná se o vnitřní opravu, proto obec přijme i nabídky na opravu na 
podzim či počátku zimy. 

Uvedla, že již byla objednána výměna oken, která proběhne v červnu 2018, přičemž ve sprchách bude 
následně jedno okno zazděno, aby bylo možné udělat tři sprchy místo dvou. 

M. Řimnáč vznesl dotaz, zda je představa o ceně. 

P. Šefčíková sdělila, že nejméně 250 000 Kč, možná i více. 

Následně proběhla diskuse o uspořádání sprch a kabin. 

 

Usnesení 3/5/2018 

Zastupitelstvo obce Větrušice schvaluje záměr zrekonstruovat sprchy v kabinách na fotbalovém hřišti. 

 Pro:                 7                          Proti:          0                  Zdrželi se:   0 

 
6. Stanovení počtu zastupitelů na volební období 2018-2022 

J. Dyčková sdělila, že v souladu s ustanovením § 67 a § 68 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů, která upravují stanovení počtu členů zastupitelstva obce na 
každé volební období. Podle ustanovení § 67 zákona o obcích počet členů zastupitelstva obce na 
každé volební období stanoví zastupitelstvo obce nejpozději do 85 dnů přede dnem voleb do 

zastupitelstev v obcích. Ze stanoviska Ministerstva vnitra ze dne 9.5.2018 č.j. MV-50102-2/ODK 
-2018 vyplývá, že   “ jedině zastupitelstvo může (a musí) stanovit počet členů zastupitelstva. 
Z povahy věci je nutné, aby zastupitelstvo rozhodlo i v případě, že počet členů nebude pro 
další funkční období zastupitelstva změněn (jen zastupitelstvo je totiž oprávněno takové 
rozhodnutí činit). 
J. Dyčková dále sdělila, že pro stanovení počtu členů zastupitelstva obce je rozhodující počet obyvatel 
obce k 1. lednu roku, v němž se konají volby (§ 68 odst. 3 zákona o obcích), tedy k 1. lednu 2018. Počet 
členů zastupitelstva obce, který má být zvolen, oznámí OÚ Větrušice na úřední desce obecního úřadu 
nejpozději do 2 dnů po jeho stanovení (včetně oznámení na ÚD na webových stránkách obce). 
Informaci o stanovení počtu členů zastupitelstva obce je rovněž třeba zaslat na příslušný pověřený 
obecní úřad (tj. MěÚ Odolena Voda) za účelem posouzení správnosti údajů na podaných kandidátních 
listinách.  

P. Šefčíková navrhla pro příští volební období ponechat stejný počet členů zastupitelstva, tj. 7 (sedm). 

Nikdo ze zastupitelů nevznesl námitky. 

Usnesení 4/5/2018 

Zastupitelstvo obce Větrušice stanovuje v souladu s § 67 zákona č. 128/2000 Sb., zákona o obcích 
(obecní zřízení), že ve volbách do zastupitelstev obcí, které se uskuteční ve dnech 5. a 6. října 2018, 
bude do zastupitelstva obce Větrušice voleno na volební období 2018 až 2022 celkem 7 (sedm) 
zastupitelů. 

   Pro:                   7                        Proti:        0                    Zdrželi se:    0 
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7. Schválení přistoupeni ke smlouvě o finančním plnění do společného fondu sdružení 

Koridor D8 SOS 

P. Šefčíková opětovně vysvětlila, že obec na základě schválení zastupitelstva přistoupila k 
memorandu o spolupráci obcí a spolků v Koridoru D8, jehož cílem je zachování udržitelného rozvoje v 
koridoru dálnice D8, zejména pak redukce komerčních zón, které zásadním způsobem mohou v 
budoucnosti komplikovat dopravní situaci a s tím spojené emisní problémy  (M. Řimnáč objasnil, že 
společenství nemá právní subjektivitu – nemá ani vlastní majetek, nicméně má společný cíl)  Dále 
sdělila, že OÚ byl zaslán v elektronické podobě návrh smlouvy o společném účtu sdružených 
prostředků mezi Odolenou Vodou a jednotlivými obcemi, které přistoupily k memorandu Vzhledem 
k tomu, že k návrhu měla ona a i další starostové drobné připomínky, návrh smlouvy na základě 
těchto připomínek upravili právníci města Odolena Voda. Upravená smlouva byla zaslána přibližně 30 
minut před zasedáním zastupitelstva, proto nebyla zastupitelům rozeslána. Smlouva navrhuje, aby 
zúčastněné obce poukázali na společný účet příspěvek v minimální výši 15 Kč na jednoho trvale 
hlášeného obyvatele obce (jinými slovy obec si může přispět i vyšší částkou).  Pro obec Větrušice je to 
přibližně 10 000 Kč.  

Starostka obce považuje za velmi pozitivní, že tato iniciativa vznikla a do sdružení se zapojil tak velký 
počet obcí, neboť je velmi důležité řešit regionální projekty ohrožující kvalitu života v našem regionu 
společně s ostatními obcemi.  Na webových stránkách obce byla přidána nová záložka s názvem 
KORIDOR D8 a v té budou postupně zveřejňovány všechny zásadní informace a důležité dokumenty, 
aby naši občané byli informováni.  Jako příklad problému, který se může sdružení snažit řešit, či 
alespoň na něj upozorňovat, je neustálé navyšování dopravy v okolí obce. 

 

M. Řimnáč uvedl, že v rámci společenství diskutují nejen aktuálně posuzované záměry, ale i způsoby, 
jak v rámci zachování udržitelného rozvoje dosáhnout omezení možnosti výstavby dalších velkých 
průmyslových komplexů vymezených dříve v územních plánech obcí v kontextu stávající 
nedostatečné infrastruktury. Hledají se způsoby, jak nastavit regulativa územně plánovací 
dokumentace odpovídající aktuální dopravní a emisní situaci, jak deklarovat ještě přípustnou míru 
další zátěže (a to ne vůči jednotlivým záměrům, které posuzují jen svůj vlastní příspěvek, ale vůči 
celému vymezenému území, tedy komplexnímu posouzení). K tomu bude potřeba odborných 
posudků, které budou hrazeny právě z tohoto zřízeného účtu.  

 

Usnesení 5/5/2018 

Zastupitelstvo obce Větrušice schvaluje přistoupení obce Větrušice ke Smlouvě o zřízení účtu 
sdružených prostředků do společného fondu účastníků Memoranda o spolupráci obcí a spolků 
Koridor D8 a pověřuje starostku obce jejím podpisem 

 

 Pro:                  7                      Proti:             0               Zdrželi se:       0 

 

 
8. Stanovení výše poplatků za docházku do DS „Větříček“ na šk. rok 2018 -2019 

 

P. Šefčíková informovala, že počet přihlášek do dětské skupiny Větříček pro šk. rok 2018-2019 byl 17, 
nicméně upozornila, že dle informací byly děti z Větrušic, jejichž rodiče zároveň podali přihlášku do 
MŠ Klecany, do této MŠ přijaty, tudíž počet přihlášek zcela určitě klesne, což by vedlo k počtu cca 10 
přihlášek. 

Dále uvedla, že obec získala další dotaci na provoz DS na další dva roky, není tedy důvod ke zvyšování 
poplatků a zvyšování finanční zátěže pro rodiče. Navrhuje poplatek ponechat ve stejné výši tedy 
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1 000 Kč na měsíc, pokud dítě chodí každodenně, a 100 Kč na den, pokud dítě navštěvuje DS pouze 
některé dny v týdnu. 

M. Řimnáč se zeptal, jak si DS stojí finančně. 

J. Dyčková odpověděla, že dle informací účetní obce nebyly dosud vyčerpány prostředky minulé 
dotace ve výši cca 150 tis. Kč. 

 

 

Usnesení 6/6/18 

Zastupitelé obce Větrušice schvalují pro školní rok 2018/2019 poplatek za umístění dítěte v dětské 
skupině „Větříček“ ve výši 1 000,00 Kč při pravidelné každodenní docházce a poplatek za jednodenní 
péči ve výši 100,00 Kč. 

 
Pro: 7  Proti:  0  Zdrželi se: 0 

  

9. Stavební 

        

P. Šefčíková sdělila, že OÚ obdržel pouze informaci o výměně oken v na domě v ulici Chaloupky, 
přičemž nedojde ke změně velikosti či umístění oken. 

Zastupitelé vzali tuto informaci na vědomí 

 
10. Činnost úřadu 

 

a) J .Dyčková informovala, že proběhla schůzka ohledně změn v jízdním řádu autobusu 374. 
Změny byly vyvěšeny na webu. OÚ do 20.5. neobdržel žádné připomínky či námitky občanů, a 
tudíž poslala ROPIDu souhlasné stanovisko.  Pro obec to bude znamenat další navýšení 
finančních prostředků na veřejnou dopravu. 

 

b) P. Šefčíková informovala, že OÚ obdržel rozpočet na rekonstrukci vodní nádrže v obci. Částka 
bohužel vysoce převyšuje možnosti obecního rozpočtu, protože činí 6,4 mil. Kč. Celková 
rekonstrukce, jak ji navrhla projektantka Ing. Matějková, obsahuje kompletní nové betonové 
opláštění boků nádrže, neboť dle průzkumu se nyní na mnoha místech beton již drolí a je zde 
také velké množství prasklin, které mohou způsobovat únik vody. Je také ale možné, že voda 
uniká až dnem pod hrází. V návrhu PD je taktéž kompletní odbahnění a vybetonování dna 
nádrže. Proto je rozpočet takto vysoký. Navrhuje tento záměr odložit, s tím, že maximální 
výše dotace je ve výzvě, v rámci které obec chtěla prostředky čerpat, pokud by dotaci získala, 
ve výši 2 mil., což znamená, že odhadem 4 mil. (dle rozpočtu) by musela obec zafinancovat 
z vlastních zdrojů. To vzhledem k plánované výstavbě kanalizace není možné. Druhou 
možností je projekt etapizovat a etapizaci zavést i do projektové dokumentace. 
 

Po krátké diskusi k problematice navrhla starostka obce usnesení. 
 

Usnesení 7/6/18 
 

Zastupitelé obce s ohledem na výši rozpočtu na rekonstrukci vodní nádrže (6,4 mil. Kč) projekt 
rekonstrukce vodní nádrže odkládají na neurčito. 
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Pro: 7  Proti:  0  Zdrželi se:     0 

 
 

c) P. Šefčíková sdělila, že obdržela a podepsala smlouvu s ÚZSVM Věcné břemeno služebnosti 
na vedení kanalizačního řadu v pozemku (místní komunikace) parc. č. 211/1. Zároveň 
zdůraznila, že OÚ požádal o převedení této místní komunikace do majetku obce viz. předešlé 
jednání zastupitelstva. Starostka obce podepsala smlouvu o smlouvě budoucí a odeslala 
ÚZSVM. Pokud komunikace nebude převedena, bude posléze nutné podepsat smlouvu o 
věcném břemenu.  

 
 

d) J. Dyčková sdělila, že OÚ splnil zákonné podmínky ke „startu“ GDPR – povinné informace byly 
zveřejněny na webu obce, byly podepsány požadované smlouvy k ochraně osobních údajů, o 
pověřenci (kontaktní údaje na webu obce) byl informován ÚOOÚ. M. Řimnáč požádal obec o 
zřízení emailových účtů jednotlivým zastupitelům, neboť pracovní korespondence může 
obsahovat osobní údaje, většina zastupitelů k tomuto účelu aktuálně využívá bezplatných 
služeb, jejichž podmínky vylučují takové použití. P. Šefčíková sdělila, že to obec zváží. 
 

Starostka obce navrhla ukončit zasedání. 

e) M. Řimnáč sdělil, že má ještě dotaz k činnosti úřadu, neboť byl občany dotazován, kdy bude 
ukončen zákaz rozdělávání ohně na obecních pozemcích. 
 
P. Šefčíková uvedla, že dotazu nerozumí. 

 

M. Řimnáč sdělil, že obdržel sms zprávu informující o výstraze na silný vítr, varování před 
rozděláváním ohňů a zákazu rozdělávání ohňů na obecních pozemcích na základě výstrahy. Z 
formulace není patrné, kdy je zákaz odvoláván. Upozornil, že pokud by byl zákaz vydán jako 
nařízení obce (dle §102 zákona č. 128/2000 Sb. O obcích vydává rada obce) podobně jako 
například v Praze, musel by být zveřejněn na úřední desce, což se nestalo. Zároveň upozornil 
na §83, odstavec 3 téhož zákona, že pokud v obci není zřízena rada (což ve Větrušicích není), 
vydává nařízení obce zastupitelstvo; tedy případné vydání nařízení není v pravomoci 
starostky. 
 
Starostka obce sdělila, že byla vyhlášena velmi vážná výstraha na skutečně silný vítr. 
Upozornění na výstrahy ČHMÚ dostává jako předsedkyně krizového štábu obce z ORP 
Brandýs nad Labem, nikoliv jako starostka obce. Na základě výstrahy se rozhodla vydat zákaz 
rozdělávání ohně na obecních pozemcích, je povinna chránit obecní majetek. Soukromých 
pozemků se tento zákaz netýkal. Zákaz tedy automaticky skončil s ukončením výstrahy. 
V rámci krizového řízení jako předsedkyně krizového štábu obce má právo dělat tato 
rozhodnutí bez schválení zastupitelů.  

 M. Řimnáč se zeptal, zda tedy zákaz skončil téhož dne v 16.00 hodin a dostal kladnou 
 odpověď. 

J. Dyčková zastupitele M. Řimnáče informovala, že pokud není s vysvětlením a postupem paní 
starostky spokojen, může na ni podat stížnost na MV ČR. 
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11. Závěr 

 

Starostka obce přítomným zastupitelům poděkovala za účast a svolala další zasedání obecního 
zastupitelstva na středu 25.6. 2018 v 18:00 do budovy Obecního úřadu. 

 

Zasedání bylo ukončeno v 19:34. 

 

Zapsala:             Mgr. Jana Dyčková  v.r. 

 

Ověřovatelé:     ing. Michael Buchar  v.r.   ing. Martin Řimnáč Ph.D.  v.r. 

 

Starostka obce:  Petra Šefčíková v.r. 

 

 

 

Vyvěšeno dne:               2018     

 

 

Sejmuto  dne:     2018 


